
  

GRIFFIE

Bijeenkomst Audit Committee 8 maart 2023 (B&W-kamer stadhuis)

Aanwezig: Leendert van der Laan (Partij voor het Noorden, voorzitter), Hans Moerkerk (Stadspartij 
100% voor Groningen), Joren van Veen (PvdA, vanaf agendapunt 2 halverwege), Dennis Ram (PVV), 
Sten Wennink (ChristenUnie), Sytse Jan Dul (PWC, bij agendapunt 1 en 2), Jurjen Eikenaar (PWC, bij 
agendapunt 1 en 2), Peter Ritzema (concerncontroller, bij agendapunt 3 t/m 5), Wietske Veenstra 
(senior adviseur financiën, bij agendapunt 3 t/m 5), Peter Kommerij (secretaris).  

Afwezig (m.k.):  : Elisabeth Akkerman (VVD, voorzitter), Jeffry van Hoorn (GroenLinks), Mirjam Wijnja
(wethouder).

1. Opening en mededelingen
Leendert opent de vergadering. Het verslag van 23 november 2022 wordt vastgesteld, met 
een kleine wijziging van een van de namen (Germen Huijser ipv Gerben Huize).        

2. Nieuws van de accountant

Jurjen meldt dat de controle van de gemeenterekening 2022 is begonnen. Er is een goede 
start gemaakt, veel gevraagde documenten waren voor de accountant beschikbaar. Zoals 
gebruikelijk vindt de controle in twee termijnen plaats, omdat het wachten is op de stukken 
van externen voor verantwoording uitgaven sociaal domein. 

De startnotitie waarin afspraken worden gemaakt over de samenwerking tussen accountant 
en gemeente voor de controle over 2023 is bijna klaar, deze komt nog naar de leden van het 
AC toe. Het daarop volgende controleplan komt in september in het AC aan de orde.  De 
inzet op innovatie ziet de accountant echt terug, dit wordt door de organisatie serieus 
opgepakt. 

Sytse Jan merkt op dat hij in het zevende controlejaar voor Groningen zit, en dat het idee is 
om nog 1 of 2 jaar door te gaan, voordat de overdracht aan Martine Koedijk plaatsvindt. Dit 
wordt intern nog getoetst door PWC op voldoende onafhankelijkheid. Zodra hierover meer 
duidelijkheid is, wordt het audit committee geïnformeerd. 

De workshop voor 22 maart (10-12 uur) is inmiddels voorbereid in overleg met Joren. Deze 
zal bestaan uit twee delen en is behoorlijk interactief met een quiz. Afgesproken wordt dat 
griffie en AC-leden hiervoor nog reclame maken bij de fracties. Er zijn op die 
woensdagmorgen geen andere beeldvormende sessies gepland.
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Sytse Jan heeft op verzoek van het AC een presentatie voorbereid over raadsvoorstellen en in
het bijzonder de financiële paragraaf, hoe we dit kunnen verbeteren en wat we van andere 
gemeenten kunnen leren. Belangrijke vraag volgens Sytse Jan is wat je als raadslid verwacht 
en wat je dus belangrijk vindt hierbij. AC-leden geven aan: duidelijk beeld van de historie, in 
één oogopslag de financiële impact kunnen zien, inzicht in voldoende capaciteit om plannen 
uit te voeren. De accountant noemt nog een aantal aspecten: eenvoudige taal gebruiken, 
inzicht in alternatieven en in risico’s, niet te volledig willen zijn dus geen technische 
gegevens, gestructureerd inzicht in de financiën (tabellen ipv cijfers in een tekst). 
Voorbeelden van andere gemeenten: met duidelijke tussenkopjes werken (Almere), een 
jaarlijkse prijs uitreiken als raad voor het best geschreven raadsvoorstel (zoals in Almere), 
relatie met coalitieakkoord (Rotterdam).  Wat maakt onze raadsvoorstellen (eindcalculatie 
Grote markt Forum en aanvullend krediet herinrichting Nieuwe Boteringestraat) nu zo 
onduidelijk? Onnavolgbare opsomming van bedragen en budgetten, erg gedetailleerde en 
technische uitleg, veel jargon (beklemde reserve, jaarschijf, voorbeslag, kapitaallasten, 
annuïtair afschrijven, restwaarde, doorbelasting, kostenplaats). 

Afgesproken wordt dat we met deze voorbeelden als AC aan de slag gaan, met betrokken 
ambtenaren in gesprek gaan en uiteindelijk met een advies richting de raad komen ter 
verbetering hiervan. 

3. Controleverordening in concept

Peter en Wietske schuiven aan. Peter geeft een korte toelichting op de nieuwe 
controleverordening: de modelverordening van de VNG is gebruikt en de wijzigingen hebben 
vooral betrekking op de rechtmatigheidscontrole. Het AC besluit om een brief aan de 
raad/agendacommissie te sturen met de wijzigingen kort opgesomd en dat het wat het AC 
betreft een conformstuk is voor de raad. 

4. Verbetering aanbiedingsbrief rekening en begroting

Wietske geeft een korte toelichting op de verbeteringen met oog op de aanbiedingsbrief. De 
kernboodschappen van het college en de financiële positie komen daarin uitnodigend, 
leesbaar en compact terug. Met de aanbiedingsbrieven bij de voortgangsrapportages is 
hiermee al een begin gemaakt. In de ‘Begroting in één oogopslag’ is te zien hoe de gemeente 
zijn geld uitgeeft. Het gaat hier echt om een oplegger, de details zijn te vinden in de digitale 
begroting en rekening op de site. Het AC spreekt zijn complimenten uit voor de opzet, het 
ziet er goed uit. Het eindresultaat zien we straks bij het aanbieden van de gemeenterekening 
2022. 

5. ICT-ontwikkelingen, (hoe) een vast agendapunt voor het AC maken? 

Het AC heeft in een eerder overleg besloten dat dit onderwerp, waar de accountant 
verschillende keren op de risico’s gewezen heeft, vaker onderwerp van gesprek zou moeten 
zijn in het AC. Na enige discussie en inbreng van de concerncontroller wordt geconstateerd 
dat we als AC wel in onze rol moeten blijven en de bespreking koppelen aan wat de 
accountant in zijn rapportages hierover schrijft en hoe het college van B&W terug 
rapporteert in de voortgangsrapportages over de opvolging van aanbevelingen van de 
accountant. Mocht iemand van de AC-leden dit onderwerp in den brede willen agenderen, 
dan kan dit via een agendaverzoek aan de agendacommissie. Het kan ook zo zijn dat de 
bespreking in het AC aanleiding is om de raad te adviseren meer aandacht aan dit onderwerp
te besteden. Concreet spreken we af dit mee te nemen naar ons volgende AC-vooroverleg en
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ook de gemeenterekening af te wachten, waarin volgens de concerncontroller uitgebreid zal 
worden gerapporteerd over de stand van zaken rond ICT.   

6. Insteek voor werkbezoek raad over financiële organisatie en innovatie bij controle-aanpak. 

De concerncontroller is positief over een werkbezoek voor AC-leden en belangstellende 
financieel woordvoerders van de fracties. De in het memo van Joren genoemde thema’s 
bieden een goede leidraad om een en ander te organiseren, wel is het zaak keuzes te maken: 
niet alles kan. Ook voor medewerkers van financiën is het leuk om aan raadsleden te laten 
zien waar ze mee bezig zijn. Het onderwerp innovatie zal speciale aandacht krijgen. De 
bedoeling is om dit op een woensdagmorgen te organiseren in afstemming met de 
agendacommissie. Griffie en concernfinanciën kijken naar een datum op de 
woensdagmorgen, mogelijk nog voor de behandeling van de rekening in de raad.  

7. Rondvraag 
Geen. De voorzitter sluit de vergadering.

Het volgende AC is op 10 mei van 9-11 uur

Volgende reguliere AC is op woensdag 10 mei 2023 om 9.00 uur.  
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